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Zasedanje zborov 19. in 24. decembra

Delegati ZZD
v Pivovarni Union

Tokrat se bo zbor združenega dela ponovno pri-
bližal svoji delegatski bazi, da bi se na licu mesta
konkretneje soočal s prehojeno potjo ene pomemb-
nih organizacij šišenskega združenegadela in njeno
nadaljnjo perspektivo. Na svoji seji dne 19. decem-
bra se bodo delegati zbora zbrali v pivovarni Union,
kjer ne bodo razpravljali le o tej OZD, temveč tudi o
varstvu invalidov v naši občini, o uresničevanju
sklepov in stališč, delegatske skupščine o razisko-
valni dejavnosti in tudi o problematiki delovne orga-
nizacije Agrostroj.

V pivovarni Union se bodo lahko delegati prepri-
čali, da gre za eno nauspešnejših organizacij živil-
ske industrije s 120-letno tradicijo ter z letno proi-
zvodnjo okoli 800 tisoč hektolitrov piva ter 6.500 ton
pekovskega kvasa. Spoznali bodo, da gre za orga-
nizacijo, ki si je v preteklem obdobju s svojimi kvali-
tetnimi proizvodi uspela ustvariti sloves ne le v Ju-
goslaviji temveč tudi vsvetu, kardokazujejoštevilna
domača in mednarodna priznanja. Ta nagel razvoj
potrjuje dejstvo, da je znašala leta 1960 proizvodnja
piva 148.000 hl, proizvodnja kvasa pa le 1.413 ton.
Pomembnost te organizacije na izvoznem področju
potrjuje tudi podatek, da je v celotnem jugoslovan-
skem izvozu na konvertibilni trg pivovarna zasto-
pana z 39 %, kar pa pomeni 3,3 % njene celokupne
proizvodnje. Zato je ambicija pivovarne, da v pri-
hodnje s svojimi kakovostnimi izdelki še bolj posega
na mednarodno tržišče, pa tudi na jugoslovansko,
saj je tu še mnogo prostora, ki ga doslej še ni osvoji-
la. Kljub temu, da osnovnih surovin, razen hmelja, ni
na območju Slovenije, pivovarna nima težav, saj
uspešno sodeluje s proizvajalci sladkorja in piv-
skega slada oziroma ječmena. Iz gradiva, ki ga je
pripravila organizacija za razpravo na zboru, pa
izhaja, da se soočajo.z dvema problemoma, od ka-
terih je odvisen nadaljni uspešni razvoj. Gre za pro-
storsko utesnjenost in zanesorazmernoobdavčitev,
kot zatrjujejo v pivovarni. Menijo, da je potrebno v
prihodnje te davke, ki so nesorazmerno visoki, us-
kladiti z davki drugih alkoholnih in brezalkoholnih
pijač, za rešitev prostorskega problema pa čimprej
sprejeti zazidalni načrt kot nujni temelj za nadaljnji
razvoj. Kritična in poglobljena razprava na zb po
ogledu same proizvodnje, bo vsekakor prispevala k
temu, da bo zbor sprejel take zaključke, ki bodo v
skladu z interesi same organizacije za njen nadaljnji
razvoj kot tudi širšimi družbenimi interesi.

Novazakonodajaspodročjavarstvainvalidovje
zaostrila odgovornost združenega dela glede uspo-
sabljanja in ustreznega zaposlovanjadelovnih inva-
lidov. Analiza, ki je narejena za območje naše ob-
čine kaže, da s stanjem na tem področju ne moremo
biti v celoti zadovoljni. Ker vse organizacije združe-
nega deia na anketo niso odgovorile, pregled o sta-
nju ni popoln. Iz razpoložljivih podatkov pa vendar
nedvoumno izhaja, daje v 57 OZD našeobčinesku-
paj 1150 delavcev, ki imajo status invalidne osebe II.
in III. kategorije, prl katerih je podana spremenjena
delovna zmožnost, so na usposabljanju oziroma za
nekatere status še nl ugotovljen, ker so v postopku
obravnave. Razpoložljivi podatki kažejo, da se naj-
več delovnih invalidov »proizvaja« med nekvalifici-
ranimi in polkvalificiranimi delavci, da pa jih je rela-
tivno zelo malo v izobrazbeni strukturi v V. stopnji
dalje. Kljubtemu, dajevnekaterihorganizacijah ra-
".•:*•?. ;!'rb za usposabljanje in ustrezno zaposlova-
njesvojih invalidov, pa analiza opozarja, dajesode-
lovanje med TOZD v okviru delovne organizacije, še
zlasti pa med različnimi delovnimi organizacljami,
nezadovoljivo. Zato se v združenem delu soočajo s

številnimi težavami z ustreznim zaposlovanjem že
svojih delovnih invalidov, mnogo težje pa je z zapo-
slitvijo delovnih invalidov izdrugih okolij, kjernimajo
ustreznih del in nalog, ki ustrezajo delovni sposob-
nosti njihovih delavcev. Zato niso redki primeri, da
invalidi ostajajo na istih delih in nalogah, kot so jih
opravljali do tedaj, ledase jim zniža norma oz. se jih
oprosti težjlh delovnih opravil, še zlasti dvigovanja
bremen.Kljubjasnimzakonskimdoločilomotem, da
morajo delavski sveti vsaj enkrat letno obravnavati
to problematiko in sprejeti ustrezne ukrepe, tako v
vseh okoljih ne ravnajo. Prav lako niso v vseh okoljih
v zadostni meri prisotne potrebne aktivnosti za pre-
prečevanje invalidnosti. Analiza tudi opozarja, da bo
treba ne le na območju naše občine ampak na ob-
močju Ljubljane kot celote temeljito oceniti potrebo
po ustanovitvi oziroma ustvarjanje pogojev za delo
invalidskih delavnic. O vseh teh in drugih problemih
bodo spregovorili delegati z namenom, da bi zadol-
žili tako odgovome v združenem delu kot organe ob-
čine za sprejem ustreznih ukrepov terpotrebnih ak-
tivnosti. Zato pozivamo delegate, da v svojih okoljih
ocenijo stanje in tako aktivno sodelujejo s svojimi
predlogi v delu zbora.

Naloga delegatske skupščine je, da tekoče
spremlja uresničevanje svojih sklepov in stališč. Ja-
nuarja 1984 je ob obravnavi problematike razisko-
valne dejavnosti poudarila zlasti problem razvoja
inovacijske dejavnosti, povezovanje med razisko-
valnimi skupnostmi in združenim delom, sodelova-
nje uporabnikov pri razvoju raziskovalnih pnogramov
ter izkoriščanje rezultatov raziskovalnih nalog v vsa-
kodnevni praksi. Iz gradiva, ki ga je pripravila razi-
skovalna skupnost naše občine, je razvidno, daje v
združenem delu storjen korak naprej na področju
razvoja raziskovalne dejavnosti, povezovanja med
znanostjo in prakso tertudi nagraievanja inovatorjev
ter drugih koristnih predlogov. Ce smo leta 1982
ugotavljali, da imamo ledve raziskovalni onganizaci-
ji, lahko danes ugotovimo napredek, saj imamo že 6
registriranih. V mnogih OZD pa posvečajo posebno
skrb raziskovalnim delavcem v okviru skupnih služb.
Tudi razprava na zboru naj bi bila nova spodbuda
združenemu delu, da bi izkušnje iz nekaterih delov-
nih okolij povzeli tudi tisti, ki imajo za to materialne,
kadrovske in prostorske pogoje.

V skladu s krepitvijo specifične vloge zbora zdru-
ženega dela, ki mora biti odziven na konkretne pro-
bleme in težave v posameznih OZD, bo tokrat zbor
razpravljal tudi o težavah Agrostroja. Poglobljena in
kritična razprava je potrebna, da bi tudi zbor poma-
gal lej delovni sredini pri premagovanju nekaterih
slabosti in nakazovanjupoti za razreševanje perečih
problemov, tako v njihovi organiziranosti, program-
ske orientacije, medsebojnih odnosov itd. Prav je,
da se pravočasno reagira tudi z vidika delegatske
skupščine, saj smo v pretekli praksi često prihajali
pred zbor takrat, ko so bile razmere zaostrene do te
mere, da je bil utemeljen le še ukrep družbenega
varstva.

X X X

V tem mesecu se bo zbor združenega dela tako
kot ludi ostala dva zbora delegatske skupščine po-
novno sestal in to 24. decembra. Tokrat naj bi
skupščina sprejela pomembne planske dokumente
in to predlog družbenega plana za območje mesta
Ljubljane in občine za naslednje srednjeročno ob-
dobje, kot tudi predlog resolucije o uresničevanju
občinskega plana v prihodnjem letu. Prav tako bodo
zbori obravnavali in prčakujemo, datudi sprejeli ne-
katere odloke, ki zadevajo davčno politiko v naši ob-
čini.
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